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KAPELA U DOMU SV. MARTE U VATIKANU

HOMILIJA PAPE FRANJE NA JUTARNJOJ SV. MISI

Budući da su djeca po svojoj prirodi znatiželjna, društvo ih treba štititi od opasnosti virtualnog
svijeta

– istaknuo je papa Franjo za vrijeme jutarnje mise slavljene u Domu svete Marte u Vatikanu

30. travanj 2018

 

Sveti je Otac u svojoj propovijedi napomenuo da bi društvo trebalo pratiti djecu i mlade kako ne bi
postali zarobljenici vlastite znatiželje. Umjesto toga potrebno je imati povjerenje u Duha Svetoga.

Razlikovati između dobre i loše znatiželje

Papa je kazao da treba znati razlikovati između dobre i ispravne znatiželje te one loše. Istodobno
je potrebno otvoriti svoje srce Duhu Svetomu koji daje sigurnost. Polazišna točka Papine današnje
propovijedi bilo je 14. poglavlje Evanđelja po Ivanu u kojem evanđelist opisuje Isusov razgovor s
njegovim učenicima, koji papa Franjo opisuje kao dijalog između znatiželje i sigurnosti.

Život se sastoji od brojnih znatiželja. Upravo djeca postavljaju mnoga pitanja kako bi razumjela
svijet. To je dobra znatiželja jer pomaže kako bi se djeca razvila i postala samostalnija, a također
to je kontemplativna znatiželja jer djeca vide, promatraju, ne razumiju i postavljaju pitanja – rekao
je Sveti Otac. Nasuprot njoj je ogovaranje jer se iz znatiželje napada druge ljude. Riječ je o
znatiželji koja će nas pratiti kroz čitav život: to je napast koja će uvijek biti prisutna.

Čuvati se loše znatiželje

Ne treba se prestrašiti, ali potrebno je biti pozoran. Trebamo si govoriti: „ne želim to znati, ne želim
to gledati, ne želim to“. Toliko je znatiželje, primjerice, u virtualnom svijetu, s mobitelima i takvim



stvarima. Djeca idu tamo, znatiželjna su i tamo pronalaze brojne ružne stvari. Ne postoji stega u
toj znatiželji. Trebamo pomoći mladima da bi živjeli u ovom svijetu kako želja za znanjem ne bi
postala želja da budu znatiželjni i kako ne bi postala zarobljenici te znatiželje – rekao je Papa.

Duh nas vodi na putu prema istinskoj sreći

U evanđelju se znatiželja apostolā opisuje kao dobra znatiželja jer žele znati što će se dogoditi i
Isus odgovara dajući im sigurnost tako što im obećava Duha Svetoga koji će ih poučavati o svemu
i dozivati im u pamet sve što im je rekao.

Sigurnost nam u našim životima daje Duh Sveti – kazao je Papa i nastavio – Duh Sveti ne dolazi u
paketu u kojoj se nalazi sigurnost i koji možeš jednostavno preuzeti. Ne, to ne ide tako. Otvorimo li
se Duhu Svetomu, udijelit će nam sigurnost u odgovarajućem trenutku. Duh Sveti naš je pratitelj
na kršćanskom putu.

Duh Sveti nam priziva u pamet Gospodinove riječi vodeći nas na putu prema istinskoj sreći. Tko
bude slijedio Duha Svetoga koji nam pomaže ne pogriješiti, postići će istinsku sreću.

Zamolimo danas Gospodina za dvije stvari: prvo, da nas čisti u svijesti da postoji dobra i manje
dobra znatiželja te da ih znamo razlikovati. Trebamo sami sebi govoriti: Ne, to ne smijem gledati,
to ne smijem pitati. Drugo, da nam udijeli milost kako bismo otvorili svoje srce Duhu Svetomu jer
On je sigurnost te nam ju daruje i to kao pratitelj na putu, podsjećajući nas na stvari kojima nas je
Isus podučavao.
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